
  

 S T A T U T Á R N Í  M Ě S T O  L I B E R E C  
 

 

Zápis z jednání 

Výboru pro vzdělávání Zastupitelstva města Liberec 
 

  Datum:                      19. října 2023 

Přítomni: 10 (výbor je usnášení schopný) 

Marek Vávra, Matyáš Moc, Petr Dvořák, Bc. Tomáš Hasil, MgA. Ing. Roman Machek, 

Mgr. Bc. Pavel Šlapák, Mgr. Andrea Gardoňová, Mgr. Barbora Junková, Jaroslava 

Kašparová, Mgr. Radka Benešová 

Omluveni: Jiří Janeček 

Neomluveni:  

 

Hosté: 

Veřejnost: 

Dr. Ivan Langr; Mgr. Pavel Kalous 

 

 

 

Program jednání: 

1) Kontrola zápisu a úkolů 

2) Různé 

Témata k projednání zaslala členka výboru Mgr. Radka Benešová 

1. Mikrovlnky do škol - Děti, které mají alergie nebo různé intolerance a nemohou se stravovat ve 

školní jídelně, často nosí obědy v krabičkách. Bohužel není běžnou praxí, že by si mohly jídlo 

ohřát. Jde o maličkost, která by mohla zpříjemnit těmto dětem život. 

2. Při projektování přístaveb na budovy ZŠ by se nemělo zapomínat na fotovoltaiku, naopak by to 

měla být priorita. Např. projekt na přístavbu ZŠ Vrchlického počítá s celoprosklenými učebnami, 

zelenou střechou, ale na zdroj energie se zapomnělo. 

3. Smlouvy pro nové ředitele libereckých škol od 1.8. Termín 1.9. je velmi nešikovný pro efektivitu 

předání školy a celkové tranzice na nové vedení a procesy. 

4. Jak může odbor školství uvolnit ruce ředitelům od byrokracie, aby se mohli více věnovat vedení 

pedagogického procesu? 

1) Kontrola zápisu a úkolů 

Členové výboru neměli připomínky k minulému zápisu. 

Program dnešního jednání byl přijat 

2) Různé 

Radka Benešová, Ivan Langr, Barbora Junková 

1. Mikrovlnky do škol 

Z průběžných výsledků dotazníkového šetření vyplynulo, že v některých školách není umožněno dětem, u 

kterých je lékařem prokázána potravinová alergie či intolerance, ohřát jeho vlastní jídlo. Jídlo z domova tak 

dítě jí z krabičky bez možnosti ohřevu. 

Termín k vyplnění dotazníků mají rodiče do 31.10.2023. Po tomto termínu dojde paní Junkovou 

k vyhodnocení jednotlivých otázek a výborem bude stanoven další postup. 
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Radka Benešová, Ivan Langr, Tomáš Hasil 

2. Fotovoltaika 

Oddělení školství není gesčně příslušné k zodpovězení dotazu. Na příští jednání výboru bude pozván Ing. 

Matocha, vedoucí odboru energetického managementu 

 

Radka Benešová, Ivan Langr 

3. Smlouvy pro nové ředitele od 1.8. 

Změnou školského zákona s účinností od roku 2012, kdy bylo nově zavedeno šestileté funkční období pro 

ředitele škol, ředitelé v první vlně končili ve funkci k 31.7.  a nové šestileté období začínalo od 1.8.. 

Ne ve všech případech však ředitelé zůstali ve funkci po celé šestileté funkční období. V některých 

případech rezignovali (starobní důchod, zdravotní důvody atp.) na svou funkci v průběhu tohoto období 

různě (k 30.10., k 31.12., k 1.4. atp.). 

 

Radka Benešová, Ivan Langr 

4. Snížení administrativy ředitelům 

Vysoká administrativní zátěž přichází ze strany MŠMT. Podklady/statistiky však slouží MŠMT k výpočtům 

mzdových nákladů každé konkrétní školy. Dále slouží k výpočtu a zaslání finančních prostředků na různé 

dotace (zkvalitnění výuky atp.). 

Doporučení: rozložit administrativní zatížení na celý management školy (např. zástupce ředitele atp.) 

 

Barbora Junková 

5. Seznámení přítomných členů s průběžnými výsledky dotazníkového šetření 

V tuto chvíli již cca 2500 odeslaných dotazníků od rodičů. Požadavek na oddělení školství o zajištění 

statistiky ohledně školních jídelen základních škol v tomto členění: 

Kapacita školní jídelny / počet strávníků-žáků // kolik žáků oběd zaplatilo v říjnu/ kolik žáků oběd neodebralo v říjnu 

 

Příští zasedání Výboru pro vzdělávání ZM Liberec se bude konat ve čtvrtek 23. 11. 2023 v zasedací 

místnosti č. 117 v budově Nového magistrátu (1. patro, číslo dveří 117) 

 

 

 

Zapsala: Mgr. Martina Špringlová, tajemnice Výboru pro vzdělávání ZM 

Ověřil:  Marek Vávra, předseda Výboru pro vzdělávání ZM Liberec 


